

法国留学签证材料清单

(成年申请人自费留学, 停留使时间在 90 天以上)

Supporting documents required. The supporting documents to be provided are as follows:

- **Pre-requisites**

- A travel document, issued less than 10 years ago, containing at least two blank pages, with a period of validity at least 3 months longer than the date on which you intend to leave the Schengen Area or, in the case of a long stay, at least three months longer than the expiry date of the visa requested. Be sure to transmit (scan) ALL PAGES of your travel document containing visas, entry and exit stamps or any other inscription.

近 10 年内签发的旅行证件, 并且至少有两页供使用的签证空白页。证件有效期需超过预计离开申根区的日期至少 3 个月; 如果是长期居留, 证件有效期需超过申请的签证到期日至少 3 个月。请扫描所有包含签证、出入境章及其他注册证明的旅行证件页, 以及户口簿所有页。

- ID photograph.

证件照片。

- If you are not a national of your country of residence: proof that you are legally resident in that country (e.g. residence permit).

对于在华居住的外国人: 需提供剩余有效期 6 个月以上的居留许可的复印件, 或正在办理居留续期的证明。

- If you have an official travel document, a note verbale is required.

- **Purpose of travel/stay**

- Country following the EEF-Etudes en France procedure : Certificate of pre-registration generated by the EEF-Pastel application, stating the EEF ID number.
Country outside of the EEF-Etudes en France procedure : Certificate of pre-registration (or registration) in an establishment of higher education or training.

使用 EEF 预签证程序的国家: 由 EEF-Pastel 程序生成的带有 EEF 识别码的预注册证明。不使用 EEF 预签证程序的国家: 在法高等教育机构或培训机构预注册 (或注册) 证明。

- Last completed degree (countries out of procedure EEF-Etudes en France).

不使用 EEF 预签证程序的国家: 最后获得的文凭。

- **Funds**

- Proof of a minimum monthly income of €615 : certificate of scholarship or bank statement showing a deposit in a French bank account, or bank statement of permanent and irrevocable transfer (or blocked account), or an undertaking to accept financial liability from a guarantor who must provide proof of adequate, reliable and regular income, as well as a copy of their ID document.

每月至少相当于 615 欧元的资金证明：奖学金证明；或法国银行账户存款证明；或资助人的资助证明，同时该资助人必须证明有足够的、可信的、稳定的资金来源，并附其身份证件复印件。

- **Accommodation**

- Proof of accommodation : hotel reservation, rental agreement, sworn statement/undertaking from the host (establishment/institution or private individual) or explanatory letter from the student detailing how the accommodation is planned.

Applicable price

The amount to be paid is : 99 euros (€), or about 757 YUAN RENMINBI.

This amount is for informational purposes only and must be paid in the currency specified by the Consulate / Embassy. Certain individual cases may give rise to different prices, in accordance with applicable regulations.

The amount indicated in local currency is subject to exchange rate fluctuations and is susceptible to change.

- If you are in a country with **EEF procedure** - The amount to be paid is **50 €**.

As a reminder, the list of countries with EEF procedures:

Algeria, Argentina, Azerbaijan, Bahrain, Benin, Bolivia, Brazil, Burkina Faso, Burundi, Cambodia, Cameroon, Canada, Chad, Chile, China, Colombia, Comoros, Congo, Democratic Republic of Congo, Côte d'Ivoire, Djibouti, Dominican Republic, Ecuador, Egypt, Ethiopia, Gabon, Georgia, Ghana, Guinea, Haiti, India, Indonesia, Iran, Israel, Japan, Jordan, Kenya, Kuwait, Lebanon, Madagascar, Malaysia, Mali, Mauritania, Mauritius, Mexico, Morocco, Nepal, Niger, Nigeria, Pakistan, Peru, Qatar, Russia, Senegal, Singapore, Saudi Arabia, South Africa, Taiwan, Thailand, Togo, Tunisia, Turkey, United Arab Emirates, United Kingdom, United States, Ukraine, Vietnam.